
Referat: 
KABF Bestyrelsesmøde tirsdag den 23.10.23 kl. 19:00, hos Thomas. 
Philip De Langes Allé 7 A st. tv. 1435 København K. 
Deltagere: Thomas Skall, Poul Erik Andersen, Rikke Højer Pedersen, Nathalie Jensen 
Afbud: Kristian Bang Andersen 

1. Godkendelse af dagsorden 
 Dagsordenen blev godkendt 

2. Konstituering og evaluering af Generalforsamlingen.  
Kristian har skrevet referat af GF, Thomas har godkendt, har Morten Westy godkendt? Kan det 
publiceres på hjemmesiden. (vi skal have fundet ud af status for det referat) 
Konstituering. Opdatering af hjemmesiden, med kontaktoplysninger på bestyrelsesmedlemmer. 
Vi konstituerede os med Egon som næstformand, Rikke som kasserer, Kristian som sekretær og 
Nathalie som ansvarlig for hjemmeside, Facebook mv. 

3. Begynderkursus.  
Hvordan gør vi? 
Kan vi fastsætte datoer for teoridelen? 

Det præciseres i kursusbeskrivelsen på hjemmesiden at der opfordres til at kurset indebærer at en hel 
sæson bør/skal følges. Morten og Birthe udarbejder beskrivelsen til hjemmesiden. Hvem lægger 
beskrivelsen på hjemmesiden? 
Undervisningen skal annonceres på hjemmesiden og via DBF’s hjemmeside. Sally, DBF skal have 
besked – hvem varetager den kommunikation? 
Vi antager at Leif og Kristin tager den praktiske undervisning igen i 2024. 

Thomas skriver til Morten og Birthe og beder dem om at sætte datoer på for teori. Og opdatere 
skrivelsen om kursusgang til hjemmesiden – måske med lidt mere beskrivelse, Egon nævnte a la 
folderen fra DBF om at blive biavler, Nathalie nævnte ideen om at man kunne have bier på den måde at 
man passer bierne i skolebigården. 
Nathalie havde i øvrigt en ide om at lave en lille spørgeskemaundersøgelse blandt de personer der har 
været på kursus i denne sæson for at finde ud af hvordan vi kan gøre kurset bedre. Det måske også rat 
at vide noget om hvorfor man som udgangspunkt vil være biavler – handeler det om at få sin egen 
honning, ”urban farming”, en hobby eller om at redde verdenen?  
Thomas skriver til Sicence og låner lokaler. 

4. Vintermøder: 
Cremer og pomader med Lotte, Poul Erik: - arbejder videre med at få et arrangement på banen – gerne 
en lørdag i foråret.  
05/12 23 Julemøde – Thomas låner lokale – Egon spørger et biavler-par om de vil fortælle om flow hive 
og om den honning der kommer ud af det. 
Biavlens kulturhistorie, Egon kontakter Bavnshøj 
Honningsmagning? –Thomas kontakter underviseren - gerne januar. Afventer lige det med biavlerens 
kulturhistorie. 
Noget om Apimondia, Thomas kontakter en fra DBF gerne februar 
Bi-sygdomme, Der er truffet aftale med Per Kryger om den 19. marts Thomas låner lokale.  

5. Bestyrelsesseminar 4. november 2023:  
Tilmeldte: Thomas, Poul Erik, Egon, Kristian og Nathalie 

Kristin er inviteret med til vores oplæg om varroa - Krtistin, Egon og Kristian har haft de indledende 
drøftelser. 

Vi har valgt at deltage om eftermiddagen på følgende vis: 
• Egon: bier i skolen, 
• Poul Erik: interessevaretagelse, 
• Kristian: interessevaretagelse, 
• Nathalie: Apimondia 
• Thomas: Apimondia 

6. Status hjemmesiden og Facebook 
Lidt orientering fra Thomas om status på DBF-projektet med integration af lokalforeninger 



Der blev sidste år oprettet en e-mailadresse, kontakt@vokstavlen.dk, der f.eks. kan bruges ved 
tilmelding til kurser, hvem har adgang eller hvordan får vi det? 
Nathalie vil kontakte Ole Samuelsen om at få de nødvendige adgange.  

7. Status bisløjd 
 Poul Erik gav en kort status – der er ikke så mange på holdet som tidligere, men det fungerer fint. 

8. Kalender  
Mødeplanlægning – lad os, som vi plejer fastsætte bestyrelsesmøder frem til næste GF. 
KABF Generalforsamling planlægges afholdt: tirsdag den 24. september 2024 
Vi aftalte bestyrelsesmøder: mandag den 8. januar 2024, mandag den 18. marts 2024, tirsdag den 18. 
juni 2024, tirsdag den 10. september 2024, tirsdag den 1. oktober 2024. 
Thomas skriver til Ammi om lokale til GF 

10. Eventuelt 
Økonomi – Rikke gav en kort status 
Arbejdsdag i Ejby – vi aftalte arbejdsdag i forbindelse med at man henter oxalsyreblanding. Rikke mener 
det er en god ide at sættes sluttid på. Poul Erik synes vi skal bede om tilmelding og så til gengæld 
bestille en sandwich og slutte med at spise den og drikke en øl. -Det er det vi gør. Arbejdsdag den 25. 
november fra kl. 10 til 13:00 vi slutter 12:30 og serverer som nævnt lidt frokost.  Der skal beskæres lidt 
i ”krinsen” – ryddes op i huset og vaskes materiel – Rikke vil kigge på vores ”arkivalier”. 
Giftskade på Landbrugsstyrelsens bier. Thomas fortalte lidt om sagen, hvor der er sprøjtet med algegift 
omkring bierne på Landbrugsstyrelsens tag.  
Foreningens arkivalier. Se oven over 
Vi skal huske at tale om jubilæum næste gang og om CPH-garden 

11. Kommunikation  
 Der skal udsendes en Nyhedsmail med mødekalender, bla. om vintermøder – andet? 

Vi skal skrive om: Julemødet, invitationen fra de nordsjællandske biavlerforeninger, om oxalsyre 
bestilling, om afhentning og behandling og om arbejdsdagen – vi kan også tage mødet med Per Kryger 
den 19. marts med.

mailto:kontakt@vokstavlen.dk

